

# 融入社區及青年發展 INTEGRATION INTO THE COMMUNITY AND YOUTH DEVELOPMENT



## 消防及救護青年團 Fire and Ambulance Services Teen Connect (FAST Connect)

自消防處在二零二三／二四學年在全港18區成立地區青年團以來，消防及救護青年團的規模日益壯大。截至二零二五年年底，團員人數已達到2,000人，寫下新的里程碑，並進一步擴展至三間小學。

The Fire and Ambulance Services Teen Connect (FAST Connect) has experienced significant growth since the launch of the 18 District FAST Connect in the 2023/24 school year. As at the end of 2025, the FAST Connect had reached a milestone of 2,000 members and further expanded to cover three primary schools.

### 消防及救護青年團二零二五年主要活動 Major events of FAST Connect in 2025



三月七日參與男子100米亞洲紀錄保持者蘇炳添(前排)分享會。  
Sharing session by the current men's 100-metre Asian record holder Su Bingtian (front) on March 7.



五月三日到訪香港賽馬會賽馬人才培訓中心。  
Visit to the Hong Kong Jockey Club Racing Talent Training Centre on May 3.



七月十二日參觀中國人民解放軍海軍航空母艦山東艦。  
Visit to the Shandong, an aircraft carrier of the Chinese People's Liberation Army Navy, on July 12.



八月六至九日在安徽省蕪湖市參加歷史及企業創新探索之旅。  
History and Corporate Innovation Exploration Tour in Wuhu, Anhui Province, from August 6 to 9.



八月七及八日參與消防處工作體驗計劃2025。  
FSD Work Experience Programme 2025 on August 7 and 8.



八月二十九日參與港澳消防少年團交流活動。  
Hong Kong-Macau Youth Uniformed Group exchange activity on August 29.



十月二十五及二十六日在廣東省惠州市參與大灣區義工服務交流團。  
Greater Bay Area Volunteer Service Exchange Tour in Huizhou, Guangdong Province, on October 25 and 26.



十一月十五日在第十五屆全國運動會鐵人三項賽事中擔任義工。  
Volunteers for the triathlon event of the 15th National Games on November 15.

## 消防處社區聯動網絡 FSD Community Collaboration Network

消防處社區聯動網絡由18個地區防火委員會的主席組成，致力與社區建立良好夥伴關係，以便推行部門政策和措施。社區聯動網絡亦提供渠道，在地區層面傳遞消防安全和社區應急準備信息。

The FSD Community Collaboration Network comprises chairpersons of the 18 District Fire Safety Committees. It fosters good community partnership and facilitates the implementation of the department's policies and measures. It also acts as a channel for disseminating messages on fire safety and community emergency preparedness at district level.



消防處社區聯動網絡成員定期舉行會議，共同參與制定和推展以社區為本的公眾安全策略。  
Members of the FSD Community Collaboration Network hold regular meetings to jointly formulate and implement a community-based public safety strategy.



消防處社區聯動網絡成員參加定期會議之餘，亦參與防火宣傳活動。  
Members of the FSD Community Collaboration Network participate in a fire safety publicity campaign alongside regular meetings.

## 消防處義工隊 FSD Volunteer Team

消防處義工隊由逾2,700名軍裝和文職人員組成。二零二五年，義工隊隊員於休班期間參與超過36,000小時社會服務。

The FSD Volunteer Team comprises over 2,700 uniformed and civilian staff members. In 2025, the team committed more than 36,000 off-duty hours to community services.



消防處義工隊成員在香港殘奧日2025提供支援。  
Members of the FSD Volunteer Team provide support at the Hong Kong Paralympic Day 2025.

## 少數族裔青少年發展團隊 Ethnic Minority Youth Development Team

少數族裔青少年發展團隊透過與學校、非政府機構和宗教組織合辦活動和宣傳計劃，吸引少數族裔青少年參與。為招攬有志投身消防處的少數族裔青少年，團隊提供有關消防處服務的資訊和相關就業建議。截至二零二五年年底，約有400名少數族裔青少年加入團隊，並定期出席消防處的招聘講座和活動。另外，消防處招聘了合共21名少數族裔軍裝人員。

The Ethnic Minority Youth Development Team engages the ethnic minority (EM) youth through activities and publicity campaigns in collaboration with schools, non-governmental organisations and religious organisations. To attract aspiring EM youngsters to join the FSD, the team offers information on the FSD services and relevant career advice. As at the end of 2025, about 400 EM youth had joined the team and regularly attended the department's recruitment talks and activities. In addition, the FSD had recruited a total of 21 EM uniformed staff.



少數族裔青少年發展團隊安排少數族裔青少年參與「跨紀律部隊少數族裔青少年訓練計劃」。  
The Ethnic Minority Youth Development Team arranged the ethnic minority (EM) youth to participate in the Cross-disciplined Forces Training Programme for EM Youth.